## JUNPING WANG

## **Achievement and Titles**

Member of Chinese Musician Association Director of Shanxi Musician Association Director of China Nationalities Orchestra Society and President of Shanxi Taiyuan Branch Executive Director of Chinese Sheng Association National Class-1 Performer of China

## **Biographical Information**

Junping Wang has shown his love in music since his childhood. He started to learn Sheng performing with his uncle Tianquan Hu, who is a well-known master of Sheng, when he was nine years old, and have developed his own skills from Master Hu.

In 1974, he got admitted to Shanxi Academy of Chinese Theatre Arts. After graduation in 1979, he was assigned to Shanxi Xinzhou Bei Lu Bang Zi Theatre, and then moved to Shanxi Chinese Orchestra in 1984 till now.

During the performance life in Shanxi Chinese Orchestra, Junping was invited to different countries and areas, including the United States, France, the Republic of Korea, Chile, Mexico, Singapore, Taiwan and Hongkong, to perform authentic traditional northern Shanxi music. His performance was well received by the public and the professional critics.

He has collaborated with many orchestras across China and overseas. In 1986, Junping performed with China National Song and Dance Ensemble for "Traditional Chinese Music Concert" in Beijing Concert Hall, with the well-know conductor Dongsheng Piao. Later in the same year, his performance "Love of the Yellow River" won the Gold Prize in the 4<sup>th</sup> Huabei Music Festival "Summer of the Chengde Palace".

In 1987, he participated in the performance of "Love of the Yellow River" again and won the "Wen Hua Prize". Then he was invited to Shanghai Music Festival and was awarded "Hua Guan Prize".

In 2001, Junping was awarded the 8<sup>th</sup> Shanxi "Xinghua Performance Prize". In the same year he compiled and published "Master Hu's Sheng Music Collection". In 2002, Junping become a judge in the China National Traditional Instrument Performance Examination Committee, and compiled "Sheng Music Collection" and a series of other publications. In 2003, he won the "Xinghau Performance Prize" again with his performance of "Jin Diao" and "Ah Xi Huan Ge".

Junping is also an experienced Sheng educator, with students all around the world.

王军平,中国音乐家协会会员,山西音协理事。中国民族管弦乐学会理事,中国笙学会常务 理事,山西太原市民族管弦乐研究会会长,国家一级演奏员

自幼喜爱音乐,九岁起师从舅舅——著名笙演奏家胡天泉大师学习笙演奏技法,深得舅舅真 传。1974 年以优异的成绩考入山西省戏曲学校忻州分校。1979 年被分配到山西省忻州地区北路 梆子剧院。1984 年,因工作需要,调到山西省歌舞剧院民乐团工作至今。

在歌舞剧院工作期间,曾应邀出访美国、法国、韩国、智利、墨西哥、新加坡等国家以及台 湾、香港等地区,献演了地道的山西晋北吹打乐,所到之处好评如潮。曾与中央歌舞团、济南前 卫文工团、天津歌舞剧院等国内外乐团合作交流。

1986年,王氏与中央歌舞团合作,由著名指挥家朴东生先生亲自执棒,在北京音乐厅演出 了"民族音乐会",受到专家及同行的称赞。同年下旬,在承德举办的第四届华北音乐节"离宫 之夏"中,参演的《黄河儿女情》获得了金奖,1987年该剧又荣获了"文华奖",并应邀参加 上海音乐节的演出,荣获音乐节最高奖——花冠奖。在山西省艺术中专音乐舞蹈表演赛中,多次 荣获专业指导编排一等奖。2001年7月,荣获山西省第八届戏剧"杏花奖"演奏奖(打击乐 《老鼠娶亲》)。同年编著出版了《著名管乐大师胡天泉笙曲集》。2002年入选中国民族管弦 乐学会全国民族乐器演奏艺术水平考级委员会,并编辑了《笙曲集》系列丛书,由北岳文艺出版 社发行。2003年12月,在山西省第九届戏剧"杏花奖"评奖演出中,又荣获了笙独奏《晋 调》、《阿细欢歌》器乐演奏奖。

不仅如此, 王氏也是一位资深的笙教育家, 著书之外培养的笙专业人才遍及海内外。